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PROTOKÓŁ NR XXIX/2021 

 z sesji Rady Powiatu w Parczewie w dniu 28 grudnia 2021 r. pod 
przewodnictwem Pana Janusza Zielińskiego – Przewodniczącego Rady Powiatu. 

 

Otwarcie obrad nastąpiło o godz. 805 .  

Ewidencja podjętych uchwał: 

1) Nr XXIX/174/2021 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty Parczewskiego 

2) Nr XXIX/175/2021 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Parczewie 

na 2022 r. 

3) Nr XXIX/176/2021 w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie pojazdu z 

drogi na obszarze Powiatu Parczewskiego i jego parkowanie na parkingu 

strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od 

wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu, obowiązujących w roku 2022 r. 

4) Nr XXIX/177/2021 w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych  w Powiecie Parczewskim w 2022 roku. 

5) Nr XXIX/178/2021 w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu w Parczewie na rok 2022. 

6) Nr XXIX/179/2021 w sprawie powierzenia Gminie Jabłoń prowadzenia zadania 

w zakresie zarządzania drogą powiatową nr 1095L w miejscowości Dawidy w 

zakresie związanym z przebudową drogi. 

7) Nr XXIX/180/2021 w sprawie zatwierdzenia program naprawczego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Parczewie. 

8) Nr XXIX/181/2021 w  sprawie zmiany budżetu powiatu na rok 2021. 

9) Nr XXIX/182/2021 w  sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

10) Nr XXIX/183/2021 w  sprawie z wieloletniej prognozy finansowej. 

11) Nr XXIX/184/2021 w  sprawie uchwały budżetowej na rok 2022. 

 

 
Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Sprawy organizacyjne: 

2.1 stwierdzenie quorum, 
2.2 przyjęcie porządku obrad, 
2.3 przyjęcie protokołu Nr XXVIII/2021 z sesji Rady Powiatu. 

3. Informacja Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz działalności 
Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja Zarządu Dróg Powiatowych w Parczewie na temat przygotowania do 
zabezpieczenia zimowego utrzymania dróg w sezonie 2021/2022.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty Parczewskiego. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Parczewie 

na 2022r. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie pojazdu z 

drogi na obszarze Powiatu Parczewskiego i jego parkowanie na parkingu 
strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od 
wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu, obowiązujących w roku 2022 r. 



PROTOKÓŁ NR XXIX/2021 z sesji Rady Powiatu w Parczewie w dniu 28 grudnia 2021 r. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych w Powiecie Parczewskim w 2022 r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej 
Rady Powiatu w Parczewie na rok 2022. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Jabłoń prowadzenia zadania w 
zakresie zarządzania drogą powiatową nr 1095L w miejscowości Dawidy w 
zakresie związanym z przebudową drogi. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia programu naprawczego 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Parczewie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2021 r. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  
14. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej: 

14.1. omówienie projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 

wraz z objaśnieniami, 

14.2. przedstawienie opinii i wniosków komisji i radnych, 

14.3. przedstawienie opinii RIO, 

14.4. przedstawienie stanowiska Zarządu w sprawie opinii i wniosków komisji  

i radnych, 

14.5. dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie, 

14.6. głosowanie nad uchwałą w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022: 

15.1. omówienie projektu uchwały budżetowej wraz z objaśnieniami, 

15.2. przedstawienie opinii i wniosków komisji i radnych, 

15.3. przedstawienie opinii RIO, 

15.4. przedstawienie stanowiska Zarządu w sprawie opinii i wniosków komisji  

i radnych, 

15.5. dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie,  

15.6. głosowanie nad uchwałą budżetową. 

16. Wnioski i oświadczenia radnych.  
17. Informacje przewodniczącego rady dotyczące zgłaszanych interpelacji i zapytań 

między sesjami oraz informacja o korespondencji skierowanej do rady. 
18. Zamknięcie obrad. 

 
Ad. 1. Otwarcie sesji 
 
Obrady XXIX Sesji otworzył Przewodniczący Rady Powiatu w Parczewie Janusz 
Zieliński witając Radnych, Zarząd Powiatu, Panią Skarbnik, Panią Sekretarz, Panią 
Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Parczewie, Panią z obsługi Rady i Panów 
Informatyków.  

 
Przewodniczący przypomniał, że obrady sesji Rady Powiatu są transmitowane w 

Internecie oraz nagrywane i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa 

Powiatowego w Parczewie.  

Ponadto poprosił aby, ze względu na ochronę danych osobowych, nie używać danych 
personalnych (imię, nazwisko i miejsce zamieszkania) osób prywatnych. 
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Ad. 2. Sprawy organizacyjne: 
 

a) Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że z ustawowego 

składu Rady Powiatu obecnych jest 13 radnych (nieobecna radna K. Jaśkiewicz 

i radny S. Czech), co stanowi quorum uprawniające do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

b) Porządek obrad: 

 
Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś wnioski dot. zmiany porządku obrad? 
 
Nie zgłoszono.  
 

c) W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół Nr XXVIII/2021 z sesji Rady 

Powiatu w Parczewie został przyjęty jednogłośnie. 

 

Przewodniczący Rady zarządził przerwę o godz. 815 

Obrady wznowiono o godz. 825 
 
Radna Krystyna Jaśkiewicz przybyła na sesję.  
 
Ad. 3. Informacja Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz działalności 

Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym (zał. nr 1). 
 

 
Radny A. Turowski poprosił o wyjaśnienie punktu 7 przedstawionej informacji oraz 
zapytał czy będzie remont łazienki w I LO w Parczewie. 
 
Starosta wyjaśnił, że warsztaty szkolne są ogrzewane z własnej kotłowni  natomiast 
PBP-CK w Parczewie była ogrzewana olejem opałowym, zarząd powiatu podjął 
decyzję o likwidacji pieca w bibliotece i podłączeniu do warsztatów, zmniejszy to w 
znacznym stopniu koszt ogrzewania. Odnośnie liceum prace remontowe łazienki 
zostały już zakończone.  
Radny A. Wróblewski poprosił o wyjaśnienie utworzenia nowej linii przewozowej z 
Parczewa do Jabłonia. 
Starosta wyjaśnił, że Dyrektor szkoły ZSCKR w Jabłoniu, jednocześnie radna miejska 
złożyła interpelację o złożenie wniosku przez powiat o wsparcie w kwestii dotyczącej 
przewozu dzieci do szkoły. Starosta odbył spotkanie z Panem Wójtem gm. Jabłoń i 
doszli do wniosku, że te połączenie jest potrzebne dla młodzieży uczęszczającej 
właśnie do szkoły w Jabłoniu i w związku z tym w trybie pilnym złożyli wniosek do 
wojewody, wniosek został pozytywnie rozpatrzony, będzie to pierwsze połączenie w 
powiecie parczewskim dofinansowane przez wojewodę. 
 
Radna K. Jaśkiewicz podkreśliła, że utworzenie takich przewozów również jest bardzo 
potrzebne na trasie Sosnowica-Parczew. 
 
Radny A. Turowski poprosił jeszcze o wyjaśnienie pkt 11 informacji starosty dot. 
złożenia przez radnego J. Makarewicza wniosku przez Wójta gm. Siemień o 
dofinansowanie w ramach Funduszu Polski Ład miejscowości po dawnym PGR.  
Starosta wyjaśnił, że taki wniosek został wysłany do Pana Wójta i to od niego zależy 
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czy ten wniosek uwzględni, jest to jego decyzja. Jeżeli się zgodzi to zarząd powiatu 
odda w zarządzanie drogę powiatową na czas remontu.  
 
Radny A. Wróblewski zapytał na jakim etapie jest sprawa związana z remontem 
elewacji budynku urzędu. 
 
Starosta poinformował, że otrzymał pismo od Pana Burmistrza czy będą brali udział 
procentowy w opracowaniu wstępnej koncepcji modernizacji elewacji, zarząd wyraził 
zgodę, potem dostali informację, że koncepcja już została opracowana bez ich udziału. 
Starostwo współpracuje z Panią Profesor z Wydziału Architektury Politechniki 
Lubelskiej i stwierdziła ona, że jest to najdroższe rozwiązanie bo tam mają być 
przykręcane elementy betonowe, również w koncepcji nie zostały uwzględnione 
klimatyzatory na budynku itp. Zarząd wniósł swoje uwagi i  dostał odpowiedź, że 
zostało wynajęte kompetentne biuro i do jego koncepcji Burmistrz się przychyla. 
Zarząd stoi na stanowisku, że przy tak dużym wkładzie finansowym, Burmistrz 
powinien brać również ich stanowisko pod uwagę.   
 

Przewodniczący Rady powitał radnego S. Czecha oraz Panią Mecenas. 
 
Przewodniczący Rady przeprowadził ponowne sprawdzenie obecności.  
 
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że z ustawowego 

składu Rady Powiatu obecnych jest 15 radnych, co stanowi quorum uprawniające do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

 
 

Ad. 4. Informacja Zarządu Dróg Powiatowych w Parczewie na temat 
przygotowania do zabezpieczenia zimowego utrzymania dróg w sezonie 
2021/2022 (zał. nr 2). 

 
Radna K. Jaśkiewicz zwróciła uwagę na to, że na drogach powiatowych jest gołoledź, 
ślizgawka i więcej niż 30 km/h się nie pojedzie i czy powiat zerwie w końcu z tą 
niechlubną tradycją? Wystarczy, że przekroczymy granicę powiatu między Zienkami a  
Jamnikami, inny powiat inny świat, tej gołoledzi nie ma tak długo zaledwie kilka dni, 
ma nadejść odwilż czy tylko posypanie zakrętów jest możliwe czy naprawdę nic 
więcej? my powinniśmy się rozwijać i to bezpieczeństwo mieszkańcom jakoś 
zapewnić, może tylko w gminie Sosnowica tak jest bo inni radni nie zgłaszają 
problemu. 
 
Dyrektor ZDP w Parczewie wyjaśniła, że  utrzymują drogi w  5 standardzie utrzymania, 
jeżeli zarząd powiatu na wniosek rady czy rada powiatu podejmie uchwałę o zmianie 
kategorii utrzymania na 2,3 czy 4, za tym pójdą dodatkowe środki finansowe a to się 
wiąże z wyjazdami, patrolami jak najbardziej wtedy będą sypać cały czas, ale to nie 
do niej należy decyzja.  
 
Radna K. Jaśkiewicz zapytała czy Zarząd Powiatu może się zreformować w tym 
temacie ? Powiat Włodawski umie podjąć decyzję w tej kwestii, podkreśliła jeszcze 
raz, że tych dni z gołoledzią nie ma tak dużo a więc te koszty byłyby minimalne, 
wielokrotnie zgłaszała jeszcze będąc wójtem żeby wspólnie z gminami współpracować 
jeśli powiatu nie stać, a to nie są jakieś kosmiczne pieniądze.  



PROTOKÓŁ NR XXIX/2021 z sesji Rady Powiatu w Parczewie w dniu 28 grudnia 2021 r. 

 

 
Dyrektor dodała, że w grudniu uzyskała zgodę starosty na posypanie odcinków 
prostych co 200-300 m i to były koszty około 20.000,00 dla nas, w cenę tą wchodzi 
cena mieszanki, materiału plus godzin pracy sprzętu wynajętego bo nie są w stanie 
zabezpieczyć tego we własnym zakresie.  
 
Radny W. Byra zapytał z kim zostały podpisane umowy na odśnieżanie dróg. 
 
Dyrektor poinformowała, że umowy zostały zawarte z 6 wykonawcami, na każdą gminę 
powiatu parczewskiego jest inny wykonawca, który wykonuje usługi na terenie danej 
gminy na naszych drogach powiatowych, miasto Parczew i gminę Parczew robią sami 
własnym sprzętem ponieważ mają tylko jedną piaskarkę, do tego zadania akurat nikt 
się nie zgłosił, po przetargu na gminie Jabłoń mają podpisaną umowę z Kółkiem 
Rolniczym w Gęsi, na terenie gminy Podedwórze jest firma MIREX  Pan Mirosław 
Woźniak, w  gminie Sosnowica jest Pan Jacek Ilczuk, gm. Milanów Pan Bartosz 
Sawczuk, gm. Siemień firma AUTOKAM Pan Kamil Paśnik i gm. Dębowa Kłoda Usługi 
ABC Pan Zbigniew Kopiś. Były już wykonywane 4 wyjazdy m.in. w pierwszy dzień 
Świąt. 
 
Starosta poinformował, że odbyło się przed świętami spotkanie z wójtami w którym 
uczestniczyła pani dyrektor, rozmawiali o współpracy żeby pług przejeżdżający przez 
drogę powiatową gdzieś jadąc do swojej dr. gminnej, odśnieżał przy okazji naszą drogę 
i tutaj nawiązali współpracę w sensie wymiany telefonicznej i to co powiedziała pani 
dyrektor, że podjęliśmy decyzję o sypaniu co 200- 300 m bo jeżeli wójtowie zgłaszają 
nam gołoledź to zaczęli reagować i taka decyzja kosztuje ich 20 tys. zł a za chwilę po 
paru godzinach była odwilż i rozpacz, że posypali i już za chwilę to było bez sensu, ale 
takie jest ryzyko w zimie, także z ich strony podejmują wszystkie działania żeby te 
drogi w miarę utrzymać przejezdne.  
 
Radny A. Makówka zabrał głos mówiąc, że posiadamy 353 km dróg i na tych drogach 
pracuje 7 piaskarek i jak jest mniej więcej zlokalizowany ten sprzęt na terenie 
poszczególnych miejsc, jaki jest przydział tego sprzętu i jak to się ma do długości 
odcinków naszych dróg na terenie poszczególnych gmin? Następnie zasugerował, 
żeby opublikować gdzieś na stronie starostwa w zakładce zarządu numeru telefonu 
dla zwykłych użytkowników dróg, którzy mają problemy po prostu poruszając się 
drogami powiatowymi powiatu parczewskiego żeby mogli skontaktować się czy zgłosić 
jakiś problem jeżeli wystąpi na terenie danego odcinka drogi. 
 
Dyrektor poinformowała, że numery telefonów są do nich czyli do niej jako dyrektora i 
do kierownika służby drogowej i to oni decydują o tym czy sprzęt wyjeżdża w teren, 
policja i straż pożarna otrzymała telefony więc z nimi też współpracują. Odnośnie 
przydzielania pługów, każda gmina została podzielona granicami administracyjnymi 
mniej więcej tak żeby ten wykonawca miał możliwość zawrócenia się i to jest między 
40-50 km na danego wykonawcę, szczegółowe dane są na BIP zarządu dróg w 
zakładce przetargi i tam każde zadanie było szczegółowo opisane, ilość kilometrów do 
posypywania i do odśnieżania na każdego wykonawcę.  
 
Radny K. Jaszczuk zgłosił że ślisko jest również w  gminie Jabłoń i wychodzi na to, że 
te drogi nie będą posypywane i czekamy na odwilż ? 
 



PROTOKÓŁ NR XXIX/2021 z sesji Rady Powiatu w Parczewie w dniu 28 grudnia 2021 r. 

 

Dyrektor zwróciła uwagę, że wszędzie jest ślisko a kierujący pojazdem musi 
dostosować prędkość do warunków panujących na drodze a na gm. Jabłoń jest 
najlepsza sytuacja w porównaniu z innymi gminami.  
 
Przewodniczący Rady podziękował Pani Dyrektor ZDP w Parczewie za udział w sesji. 
 
Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty 

Parczewskiego (zał. nr 3). 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był omawiany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Edukacji, 

Zdrowia i Spraw Społecznych. Ustalone miesięczne wynagrodzenie w wysokości 

ustalonej w § 1 projektu uchwały przysługuje Staroście Parczewskiemu od 1 sierpnia 

2021 r. zgodnie z art. 18 ustawy z dnia 17 września 2021 r. o zmianie ustawy 

o wynagrodzeniu osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe oraz 

niektórych innych ustaw (Dz.U. z 2021 r. poz. 1834). 

 

Radny  A. Wróblewski w imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość i Ziemia 

Parczewska złożył formalny wniosek o zmianę pewnych składowych wynagrodzeń 

dotyczących wynagrodzenia pana starosty, jeśli chodzi o wynagrodzenie zasadnicze 

proponują 8200 zł, dodatek funkcyjny – 2520zł, te kwoty mieszczą się w widełkach 

przewidzianych przez ustawodawcę. Ta zmiana będzie pociągała za sobą obniżenie 

pozostałych składowych wynagrodzeń, dodatek specjalny 30 % łącznie 

wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego – 3126 zł i  dodatek za wieloletnią 

pracę 20% wynagrodzenia zasadniczego – 1640,00 zł. Całkowita kwota brutto 

wyniosłaby 15576,00 zł. Powiat Parczewski jest jednym z najmniejszych powiatów w 

kraju pod względem powierzchniowym jak i mieszkańców, w powiecie mieszka około 

37,7 tys. ludzi, powierzchnia 952 km2 to jest 37.9% powierzchni województwa 

lubelskiego, gęstość zaludnienia jest również niska, dodatkowo, pewne działania 

powiatu związane z tak małym powiatem są nieporównywalnie mniejsze i porównując 

inne powiaty, które mają 60 tys. ludzi przyjęcie takich kwot jest jak najbardziej zasadne. 

Poprzednie wynagrodzenie starosty wynosiło 10.180 zł brutto, propozycja zarządu jest 

18 045 tys. zł brutto, jest to wzrost o 7865 zł czyli o 77%. Przy ich propozycji 

wynagrodzenia ten wzrost nie będzie aż tak duży będą to pewnego rodzaju 

oszczędności, o tych oszczędnościach mówi się ciągle, mówi się, że powiat 

parczewski nie stać na wiele inicjatyw na wiele działań więc będzie to zasadne 

rozwiązanie żeby szukać tych oszczędności, pociągnie za sobą to również pewne 

oszczędności związane z wynagrodzeniem dla pana wicestarosty i dla pozostałych 

władz starostwa.  

 

Przewodniczący Rady  przypomniał, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu 

komisji i głosujemy nad uchwałą czy państwo się wstrzymacie czy będziecie 

przeciwko, głosujemy nad uchwałą.  

 

Pani Mecenas wyjaśniła, że jest konkretny projekt uchwały, jest on zgodny z 

przepisami prawa i powinien podlegać głosowaniu, każdy radny ma prawo wyrazić 

swoją opinię poprzez głosowanie nad projektem w przypadku gdy projekt nie zostanie 

przyjęty będzie przygotowany inny projekt.  
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Radna K. Jaśkiewicz miała mieszane uczucia, nie była na wspólnym posiedzeniu 

komisji więc nie wiedziała czym zarząd uzasadniał wejście w wyższe półki 

wynagrodzenia dla pana starosty, ale podwyżka, którą zafundował PiS 

samorządowcom jest naprawdę godna ale wcale nie muszą wchodzić na wyższe progi, 

nic nie stoi na przeszkodzie, że jeśli będą widzieli rozwój powiatu, pozyskane środki 

nowe inwestycje to kolejna podwyżka jak najbardziej. Nadmieniła, że przez 12 lat pracy 

w samorządzie nie widziała tak wysokich podwyżek nawet patrząc na ten minimalny 

próg dla samorządowców, uważała, że zarząd przeholował. Zapytała co o tym myśli 

starosta.  

 

Starosta wyjaśnił, że jednodniowe wysypanie soli kosztowało ich ok. 20 tys. zł a 

państwo radni mówią, że oszczędność rzędu 1- 2 tys. zł na jego poborach przysporzy 

rozwój tego powiatu. Trudno jemu dyskutować o swoim wynagrodzeniu, radni podejmą 

uchwałę o tym ile ma zarabiać i czy takie powinny być pobory czy inne starosta 

przyjmie tę uchwałę. 

 

Radna K. Jaśkiewicz zapytała o to czy mają pieniądze zabezpieczone w budżecie na  

podwyżki, które nastąpią za chwilę i również dla podwyżki dla pracowników starostwa 

bo wiemy, że pracownicy szeregowi starostwa zarabiają słabo, bo już wiemy, że na 

posolenie nie mają pieniędzy.  

 

Pani Skarbnik poinformowała, że nikt nie powiedział, że na posolenie dróg pieniędzy 

nie ma, tak jak pani dyrektor powiedziała ona decyduje, które miejsca ma wysłać 

piaskarkę i posypuje te miejsca, które są zgodnie z kategoriami ustalone, jest kupiona 

sól jest to masa solno-piaskowa, natomiast jeśli chodzi o wynagrodzenia te, które rząd 

uchwalił, zarząd przyjął projekt uchwały przynajmniej przeanalizował starania pana 

starosty i  przeliczyła ona budżet, jest jeden wakat więc środki finansowe się znajdą, 

pracownicy dostali podwyżki w tym roku a w przyszłym rok nie są planowane. 

 

Rady A. Wróblewski nie zgadzał się z opinią, że wniosku formalnego nie trzeba 

przegłosować,  wniosek formalny muszą poddać pod głosowanie bo wynika to z 

pewnych przepisów. 

 

Pani Mecenas wyjaśniła, że w tym przypadku nie mamy możliwości głosowania nad 

wnioskiem, który przewiduje zmianę projektu uchwały, jest przyjęty projekt on był 

opiniowany na komisjach i powinien zostać poddany pod głosowanie, nie możemy 

głosować w tym momencie nad innym projektem uchwały w tym samym zakresie w tej 

samej materii.  

 

Wicestarosta zwrócił uwagę radnej K. Jaśkiewicz, że w 2018 roku była obniżka 

wynagrodzeń samorządowców i zapłacili oni za to, że rząd PiS otrzymał horrendalnie 

wysokie nagrody i teraz jakby chcąc wynagrodzić to co stało się w 2018 roku weszła 

ustawa i rozporządzenie, które pozwoliło wynieść na dość wysoki pułap 

wynagrodzenia samorządowców. W sąsiednich powiatach i w sejmiku podwyżki 

wynagrodzeń sięgnęły między 90-97%, w przypadku sejmiku marszałek otrzymał 

ponad 95% podwyżki zgodnie z tą ustawą i rozporządzeniem, przewodniczący sejmiku 

praktycznie też blisko 100% podwyżki, więc zarzuty, że nic się nie robi też nie są 
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adekwatne do tego o co oni się starają, wnioski składane nie są przyjmowane i nie 

mają na to wpływu. Nadmienił, że w tym roku udało się zrealizować dwie dość duże 

inwestycje czyli termomodernizację szkoły i przebudowę drogi w gminie Podedwórze.  

 
Radna K. Jaśkiewicz nic takiego nie powiedziała, że zarząd nic nie robi, wyjaśniła, że  
ustawodawca przewidział bardzo wysoki próg najniższy i to jest godne wynagrodzenie 
zważywszy na sytuację finansową naszego małego powiatu i bez pieniędzy, albo nas 
stać na podwyżki albo nas nie stać na posypywanie dróg. 
 

Przewodniczący Rady zarządził przerwę o godz. 945 

Obrady wznowiono o godz. 955 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek formalny radnego A. 
Wróblewskiego o zmianę w postaci obniżenia składników wynagrodzenia Starosty.  
 
W wyniku głosowania wniosek radnego został odrzucony. 
 

Wyniki głosowania 

 

GŁOSÓW OGÓŁEM: 15 ZA: 7 PRZECIW: 8 WSTRZYMAŁO SIĘ: 0  

Lp. Imię i Nazwisko  Za Przec. Wstrz. 

1. Byra Wiesław X 
  

2. Czarnacki Wiesław 
 

X 
 

3. Czech Sławomir 
 

X 
 

4. Denejko Piotr 
 

X 
 

5. Jaśkiewicz Krystyna X 
  

6. Jaszczuk Artur 
 

X 
 

7. Jaszczuk Kazimierz X 
  

8. 
Lamczyk-Kaczorek 

Samanta 

 

X 
 

9. Makarewicz Jan 
 

X 
 

10. Makówka Artur X 
  

11. Sawiuk Janusz X 
  

12. Szewczyk Aneta 
 

X 
 

13. Turowski Andrzej X 
  

14. Wróblewski Adam X 
  

15. Zieliński Janusz 
 

X 
 

 
 
Wobec powyższego Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie 
ustalenia wynagrodzenia Starosty Parczewskiego. 
Radny A. Makówka zwrócił uwagę, że w treści projektu uchwały w paragrafie 1 ust. 1 

jest zła numeracja podpunktów.  
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W wyniku głosowania uchwała nr XXIX/174/2021 z dnia 28 grudnia 2021 r.  
w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty Parczewskiego została podjęta.  
 

Wyniki głosowania 

 

GŁOSÓW OGÓŁEM: 15 ZA: 8 PRZECIW: 7 WSTRZYMAŁO SIĘ: 0  

Lp. Imię i Nazwisko  Za Przec. Wstrz. 

1. Byra Wiesław 
 

X 
 

2. Czarnacki Wiesław X 
  

3. Czech Sławomir X 
  

4. Denejko Piotr X 
  

5. Jaśkiewicz Krystyna 
 

X 
 

6. Jaszczuk Artur X 
  

7. Jaszczuk Kazimierz 
 

X 
 

8. 
Lamczyk-Kaczorek 
Samanta 

X 
  

9. Makarewicz Jan X 
  

10. Makówka Artur 
 

X 
 

11. Sawiuk Janusz 
 

X 
 

12. Szewczyk Aneta X 
  

13. Turowski Andrzej 
 

X 
 

14. Wróblewski Adam 
 

X 
 

15. Zieliński Janusz X 
  

 

 
Starosta podziękował radnym za docenienie jego wysiłku i pracy, będzie robił wszystko 
żeby sprostać dalszym zadaniom.  
 
 
Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w 

Parczewie na 2022r. (zał. nr 4). 
 
Pytań nie zgłoszono.  
Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały.  
 
W wyniku głosowania uchwała nr XXIX/175/2021 z dnia 28 grudnia 2021 r.  
w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Parczewie na 2022r. została podjęta 
jednogłośnie. 
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Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie 
pojazdu z drogi na obszarze Powiatu Parczewskiego i jego parkowanie na 
parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku 
odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu, obowiązujących w 
roku 2022 r. (zał. nr 5). 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 
oraz Komisji Edukacji, Zdrowia i Spraw Społecznych. 
 

Pytań nie zgłoszono.  
Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały.  
 

W wyniku głosowania uchwała nr XXIX/176/2021 z dnia 28 grudnia 2021 r.  
w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi na obszarze Powiatu 
Parczewskiego i jego parkowanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów 
powstałych w przypadku odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu, 
obowiązujących w roku 2022 r. została podjęta jednogłośnie. 
 
 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych w Powiecie Parczewskim w 2022 r. (zał. nr 6). 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

oraz Komisji Edukacji, Zdrowia i Spraw Społecznych. 

Radny W. Byra zwrócił uwagę, że występują sytuacje odsyłania ludzi do apteki  

w Lubartowie dlatego, że naszym mieście nie ma apteki, która by pracowała po 

godzinie 22.00.  

Radny A. Wróblewski zaproponował, żeby zmienić godziny dyżurów  

w harmonogramie. 

Starosta wyjaśnił, że taka forma dyżurowania była konsultowana z wszystkimi 

kierownikami aptek znajdujących się na terenie miasta Parczewa i to właściwie oni 

sami stworzyli ten harmonogram uzgadniając to między sobą.  

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały.  
 
Radny A. Makówka zwrócił uwagę, że w harmonogramie jest błąd bo nie ma 
zapewnionego dyżuru 7 czerwca 2022 r..  
 
W celu poprawienie błędów Przewodniczący Rady zarządził przerwę o godz. 1017 

Obrady wznowiono o godz. 1035 
 
W wyniku głosowania uchwała nr XXIX/177/2021 z dnia 28 grudnia 2021 r.  
w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych w Powiecie 
Parczewskim w 2022 r. została podjęta jednogłośnie.  
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Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu w Parczewie na rok 2022 (zał. nr 7). 
 

Pytań nie zgłoszono.  
Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały.  
 

W wyniku głosowania uchwała nr XXIX/178/2021 z dnia 28 grudnia 2021 r.  
w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Parczewie 
na rok 2022 została podjęta jednogłośnie.  
 
 
Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Jabłoń 

prowadzenia zadania w zakresie zarządzania drogą powiatową nr 1095L w 
miejscowości Dawidy w zakresie związanym z przebudową drogi (zał. nr 8). 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

oraz Komisji Edukacji, Zdrowia i Spraw Społecznych  

Pytań nie zgłoszono.  
Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały.  
 

W wyniku głosowania uchwała nr XXIX/179/2021 z dnia 28 grudnia 2021 r.  
w sprawie powierzenia Gminie Jabłoń prowadzenia zadania w zakresie zarządzania 
drogą powiatową nr 1095L w miejscowości Dawidy w zakresie związanym 
z przebudową drogi została podjęta jednogłośnie.  
 
 
Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia programu naprawczego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Parczewie (zał. nr 
9). 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był omawiany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Edukacji, 

Zdrowia i Spraw Społecznych.  

 
Radny A. Wróblewski w imieniu Klubu PIS i Ziemia Parczewska wniósł uwagi 
mianowicie program naprawczy nie był konsultowany ze związkami zawodowymi z 
personelem lekarskim, w programie nie ma inicjatywy żeby włączyć przychodnię 2000 
do struktur szpitala a mogłoby to przynieść konkretne efekty, nie ma informacji dot. 
działania oddziału pediatrii i oddz. ginekologiczno-położniczego,  nie ma nic o 
pododdziale geriatrycznym jak on dalej będzie funkcjonować,  z pracy odeszła Pani 
ordynator tego oddziału i nie służy to dobru tego oddziału i pacjentom a przecież chodzi 
o kształtowanie marki naszego szpitala i o dobre postrzeganie naszej placówki w 
oczach pacjentów. Następnie nic się nie wspomina o administracji czy będzie 
zwiększona czy zmniejszona.  Ostatnią rzeczą, która budzi radnych obawy to tzw. 
czynnik ludzki otóż w ostatnim czasie w momencie gdy nastąpiła nowa dyrekcja 
odeszło kilku ważnych lekarzy w złej i niepotrzebnej atmosferze bo były różnego 
rodzaju pisma, z których wynikało, że problemy znikną wraz z likwidacją oddziału 
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internistyczno-kardiologicznego, gdyby zniknęły to ordynator tego oddziału by nie 
odeszła z pracy, miała ona duże doświadczenie i wpływ na postrzeganie szpitala. 
Zarówno ordynator oddziału geriatrii jak i internistyczno-kardiologicznego były z 
Parczewa i znały realia tego szpitala. Jak był dyrektor Janusz Hordejuk współpraca 
układała się bardzo dobrze. Obecna dyrekcja tłumaczy, że nie ma ludzi 
niezastąpionych tylko, że w większości przypadków jest deficyt w pozyskiwaniu lekarzy 
specjalistów, jest to bardzo niebezpieczna sytuacja bo ludzie, którzy niejednokrotnie 
nie są do końca związani z pewnym środowiskiem to łatwiej im zrezygnować  z tego 
miejsca pracy niż osobie, która mieszka na miejscu a oparcie się tylko i wyłącznie na 
lekarzach z zewnątrz może przynieść złe skutki. Na koniec dodał, że kibicują i trzymają 
kciuki żeby tak  ważny w naszym powiecie szpital dobrze funkcjonował.  
 
Wiceprzewodniczącą Rady odczytała projekt uchwały.  
 
W wyniku głosowania uchwała nr XXIX/180/2021 z dnia 28 grudnia 2021 r.  
w sprawie zatwierdzenia programu naprawczego Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Parczewie została podjęta.  
 

Wyniki głosowania 

 

GŁOSÓW OGÓŁEM: 15 ZA: 9 PRZECIW: 0 WSTRZYMAŁO SIĘ: 6  

Lp. Imię i Nazwisko  Za Przec. Wstrz. 

1. Byra Wiesław 
  

X 

2. Czarnacki Wiesław X 
  

3. Czech Sławomir X 
  

4. Denejko Piotr X 
  

5. Jaśkiewicz Krystyna 
  

X 

6. Jaszczuk Artur X 
  

7. Jaszczuk Kazimierz 
  

X 

8. 
Lamczyk-Kaczorek 
Samanta 

X 
  

9. Makarewicz Jan X 
  

10. Makówka Artur X 
  

11. Sawiuk Janusz 
  

X 

12. Szewczyk Aneta X 
  

13. Turowski Andrzej 
  

X 

14. Wróblewski Adam 
  

X 

15. Zieliński Janusz X 
  

 
 
Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu powiatu na rok 2021  

(zał. nr 10) 
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Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Pytań nie zgłoszono.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały.  
 
Pytań co do treści uchwały nie było.  

W wyniku głosowania uchwała nr XXIX/181/2021 z dnia 28 grudnia 2021 r.  
w sprawie zmiany budżetu powiatu na rok 2021 została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej (zał. nr 11) 
 

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

Pytań nie zgłoszono.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały.  
Pytań co do treści uchwały nie było.  

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXIX/182/2021 z dnia 28 grudnia 2021 r. w sprawie 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej została podjęta jednogłośnie.  
  
 
Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej (zał. 

nr 12) 
 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego oraz Komisji Edukacji, Zdrowia i Spraw Społecznych i został 

pozytywnie zaopiniowany.  

 
14.1.  

 
Pani Ewa Klajda Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały w sprawie wieloletniej 
prognozy finansowej.  
 
Wieloletnia Prognoza Finansowa Powiatu Parczewskiego przygotowana została na 
lata 2022-2031. Długość okresu objętego prognozą wynika z art.227 ustawy z dnia 27 
sierpnia 2009 roku o finansach publicznych (Dz.U. z 2021r. poz. 305 z póź zm.) z 
brzmienia tego zapisu wynika, że wieloletnia prognoza finansowa obejmuje okres roku 
budżetowego oraz co najmniej trzech kolejnych lat budżetowych, prognozę kwoty 
długu sporządza się na okres na który zaciągnięto lub planuje się zaciągnąć 
zobowiązania. 
Planowana struktura zadłużenia Powiatu Parczewskiego na koniec 2021 r. wynosi 
kwotę 14.093.000,00 zł są to zobowiązania z tytułu zaciągniętych kredytów 
długoterminowych i emisji obligacji. Planowane spłaty kredytów oraz wykup obligacji z 
dochodów własnych rozłożone są na lata 2022 do 2031 roku. 
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W 2022 roku zaplanowano spłatę kredytów i wykup obligacji w łącznej kwocie 
1.475.000,00 zł Przewidywane zadłużenie na koniec roku 2022 to kwota 
12.618.000,00 zł. 
 

14.2.  
Samanta Lamczyk - Kaczorek Przewodnicząca Komisji Edukacji, Zdrowia i 

Spraw Społecznych poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 14 grudnia 2021 r. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 
finansowej. 

Piotr Denejko Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 
poinformował, że na posiedzeniu w dniu 14 grudnia 2021 r. Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.  
 

14.3.  
Pani Ewa Klajda Skarbnik Powiatu odczytała uchwałę Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie z dnia 6 grudnia 2021r. w sprawie 
zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 
Parczewskiego (zał. nr 13). 
Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie pozytywnie zaopiniował 
projekt w.w. uchwały. 
 

14.4.  
Starosta Janusz Hordejuk poinformował, że do Zarządu Powiatu nie wpłynęły 

wnioski od komisji i radnych. 
 

14.5.  
W związku z brakiem wniosków komisji i radnych punkt ten stał się bezprzedmiotowy. 
 

14.6.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Samanta Lamczyk - Kaczorek odczytała projekt 
uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej (zał. nr 14). Pytań co do treści 
uchwały nie było.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wieloletniej 
prognozy finansowej. 
 

W wyniku głosowania uchwała nr XXIX/183/2021 z dnia 28 grudnia 2021 r.  w sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej została podjęta.  

Wyniki głosowania 

 

GŁOSÓW OGÓŁEM: 15 ZA: 9 PRZECIW: 0 WSTRZYMAŁO SIĘ: 6  

Lp. Imię i Nazwisko  Za Przec. Wstrz. 

1. Byra Wiesław 
  

X 

2. Czarnacki Wiesław X 
  

3. Czech Sławomir X 
  

4. Denejko Piotr X 
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Lp. Imię i Nazwisko  Za Przec. Wstrz. 

5. Jaśkiewicz Krystyna 
  

X 

6. Jaszczuk Artur X 
  

7. Jaszczuk Kazimierz X 
  

8. 
Lamczyk-Kaczorek 

Samanta 
X 

  

9. Makarewicz Jan X 
  

10. Makówka Artur 
  

X 

11. Sawiuk Janusz 
  

X 

12. Szewczyk Aneta X 
  

13. Turowski Andrzej 
  

X 

14. Wróblewski Adam 
  

X 

15. Zieliński Janusz X 
  

 
 
Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że projekt uchwały budżetowej na rok 2022 był  
omawiany na posiedzeniu Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji 
Edukacji, Zdrowia i Spraw Społecznych i uzyskał pozytywne opinie.  
 

15.1.  
Pani Skarbnik przestawiła projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 

rok 2022 (zał. nr 15). Poinformowała, że 8 grudnia zarząd przyjął autopoprawkę w 
sprawie projektu uchwały budżetowej, dot. ona zmiany nazewnictwa w wykazach 
przedsięwzięć w WPF poz. 13230 przebudowa dr. powiatowej nr 1095L Mosty- Rudno 
na modernizację dr. powiatowej nr 1095L Mosty- Rudno. 

  
Projekt budżetu Powiatu po stronie dochodów zamyka się kwotą 44.961.206,55 

zł  w tym  dochody na zadania własne stanowią 27.554.306,95 zł, dochody związane 

z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej kształtują się w wysokości 

7.037.519,00 zł, dochody związane z realizacją zadań bieżących realizowanych przez 

powiat na podstawie porozumień z organami administracji rządowej kwota 10.100,00 

zł, dotacje celowe na zadania realizowane w drodze umów lub porozumień między jst 

kwota 2.383.662,00 zł, oraz dotacje na finansowanie programów z udziałem środków 

UE  7.975.618,60 zł. 

Po stronie wydatków budżet Powiatu stanowi kwotę  47.433.606,87 zł w tym wydatki 

na zadania własne 35.864.328,41 zł, wydatki związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej kształtują się w wysokości 7.037.519,00 zł, wydatki na zadania 

realizowane  przez powiat na podstawie porozumień z organami administracji 

rządowej kwota 10.100,00 zł, wydatki na zadania realizowane na podstawie 

porozumień z innymi jednostkami samorządu terytorialnego kwota 205.008,00 zł, oraz 

wydatki na finansowanie programów lub projektów z udziałem środków UE 



PROTOKÓŁ NR XXIX/2021 z sesji Rady Powiatu w Parczewie w dniu 28 grudnia 2021 r. 

 

7.975.618,60 zł.  

Całkowite zadłużenie z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek na dzień 31.12.2021 

r. wynosi kwotę 14.093.000,00 zł.  

Budżet Powiatu zamyka się deficytem w kwocie 2.472.400,32 zł, źródłem jego 

pokrycia są przychody z tytułu niewykorzystanych środków  pieniężnych na rachunku 

bieżącym budżetu związane z realizacją zadań podlegających szczególnym zasadom 

wykonywania budżetu w kwocie  2.368.379,46 zł oraz przychodów z tytułu wolnych 

środków w kwocie 104.020,86 zł. Planowane przychody i rozchody  sklasyfikowane są 

w załączniku Nr 3 do uchwały budżetowej.  

Przewidywane wykonanie dochodów w 2021 r. wynosi kwotę 43.402.712,93 zł oraz 

wydatków w kwocie 50.818.359,20 zł. 

Planowana struktura zadłużenia Powiatu Parczewskiego na koniec 2021 r. wynosi 

kwotę 14.093.000,00 zł są to zobowiązania z tytułu zaciągniętych kredytów 

długoterminowych i emisji obligacji. Planowane spłaty kredytów oraz wykup obligacji z 

dochodów własnych rozłożone są na lata 2022 do 2031 roku. W 2022 roku 

zaplanowano spłatę kredytów i wykup obligacji w łącznej kwocie 1.475.000,00 zł. 

 
 

15.2.  
Samanta Lamczyk - Kaczorek Przewodnicząca Komisji Edukacji, Zdrowia i 

Spraw Społecznych poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 14 grudnia 2021 r. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu na 2022 r. 

 
Piotr Denejko Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

poinformował, że na posiedzeniu w dniu 14 grudnia 2021 r. Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt budżetu na 2022 r.  

15.3.  
Pani Skarbnik odczytała Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Lublinie z  6 grudnia 2021 r. w sprawie zaopiniowania 
przedłożonego przez Zarząd Powiatu Parczewskiego projektu uchwały budżetowej na 
2022 r.  

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie pozytywnie 
zaopiniował projekt uchwały budżetowej (zał. nr 16).  
 

15.4.  
Starosta Janusz Hordejuk poinformował, że do Zarządu Powiatu nie wpłynęły 

żadne wnioski od komisji i radnych. 
 

15.5.  
 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Radna K. Jaśkiewicz zapytała o to czy w rezerwie w kwocie 250 tys. zł - drogi 
powiatowe znajdują się środki finansowe na koszty wykonania projektu  dr. w m. 
Lejno ? Następnie zapytała skąd się bierze różnica w planowej kwocie finansowania I 
LO w Parczewie na 2022 rok 2.935,623 zł? ponieważ na 2021 r. była to kwota 
3.256.000,00 zł.  
 
Starosta poinformował, że w paragrafie drogi powiatowe nie są przewidziane na to 
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środki.   
Pani Skarbnik wyjaśniła, że w I LO jak i w Zespole Szkół jest utworzona rezerwa w 
kwocie 100 tys. zł na wydatki, ale po zrealizowanym budżecie tego roku 2021 będą 
oszczędności jeśli chodzi o liceum 50 tys. zł, które zostało przeznaczone w tym roku 
na tę łazienkę, i te środki zostały zdjęte z wynagrodzeń i  tam będą oszczędności i w 
liceum i w Zespole Szkół na wynagrodzeniach.  
 
Radny A. Makówka zwrócił uwagę na to, że nie są zaplanowane środki finansowe na 
paragraf 75412 Ochotnicze Straże Pożarne,  w tamtym roku było 5 tys. zł.  
 
Pani Skarbnik poinformowała, że w ubiegłym roku przy uchwalaniu budżetu też nie 
były zaplanowane środki ale był wniosek straży i 5 tys. zł znaleźli, w tym roku jeżeli 
będzie wniosek to również postarają się je wyasygnować.  
 
Radny W. Czarnacki zapytał skąd taka niska prognoza w rozdziale 7562 gdzie są 
udziały powiatów w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa, bo jeżeli Pani 
Skarbnik przewiduje, że 2021 roku osiągną poziom 5.665.000 zł a planuje Pani na rok 
przyszły 5.450 tys. zł, więc z czego wynika to zmniejszenie? 
 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że jeśli chodzi o PIT jest to kwota 5.227.130 a  jeśli chodzi o 
CIT  to jest to kwota o 298.115,00 niższa niż w roku 2021. Skarbnik cieszyłaby się 
bardzo żeby chociaż tę kwotę wykonać, jeśli chodzi o CIT w tym roku mamy wykonany 
praktycznie 200% i ma nadzieję, że w przyszłym będzie tak samo.  
 
Radny A. Wróblewski zadał pytanie dot. dofinansowania ciężkiego pojazdu ratowniczo-
gaśniczego Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej, nie ma tego 
uwzględnionego w budżecie, czy byłaby brana pod uwagę deklaracja ze strony 
starostwa o niższej kwocie dofinansowania zakupu pojazdu? 
 
Starosta przyznał, że miałaby to być „składanka finansowa” do uzyskania określonej 
kwoty na zakup określonego pojazdu i tutaj kwota mniejsza nie interesowała Pana 
Komendanta. Ponadto nie jest zadaniem własnym powiatu dofinansowanie takich 
samochodów, muszą swoje jednostki wspierać m.in. potrzeba jest zakupu  kosiarek do 
koszenia trawy czy sprzętu do utrzymania dróg powiatowych, ponadto miał sugestie 
ze strony Pana Komendanta Policji, który stwierdził, że policja jest również ważną 
instytucją w powiecie parczewskim i jeżeli powiat stać na danie 200 tys. zł to oni też 
będą wnioskować z propozycją dofinansowana 100 tys. zł na zakup samochodu.  
Czekają również ich nabory do Polskiego Ładu oraz rozstrzygniecie wyników naboru 
do RFRD  gdzie również będzie potrzebny ich wkład finansowy, ten budżet będzie 
trudnym budżetem żeby to wszystko spiąć.   
 
Radny A. Wróblewski odnosząc się to wypowiedzi Starosty powiedział, że podjęcie 
uchwały podnoszącej wynagrodzenie, koliduje z tym co jest planowane w 2022 roku i 
z tym czym dysponuje powiat. Inwestycje drogowe, które są planowane na tę chwilę w 
tym budżecie są w zawieszeniu, jest brak ciągłości jeśli chodzi o pozyskiwanie środków 
zewnętrznych i jest to przykre, jest to kwestia, która w dużym stopniu decyduje o tym 
w jaki sposób będą na ten budżet patrzeć. Odnośnie  straży pożarnej uważał, że jakieś 
środki można byłoby na zakup pojazdu przeznaczyć i jednocześnie szukać tych 
środków zewnętrznych, Starosta ma takie możliwości.  Na koniec porównał, że w 
powiecie radzyńskim robi się bardzo dużo dróg a u nas jest biednie. Na początku roku 
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był podawany wskaźnik ile jest dróg kilometrów, jaki jest stan tych dróg i przy takim 
tempie realizacji zastane ich następne dziesięciolecie.   
 
Starosta odpowiedział, że radni opozycji zachowują się populistycznie, jego podwyżka 
jest problemem ale podwyżka dla pracowników, którzy dostali w starostwie już nie. 
Starostwo wykorzystało wszystkie możliwe źródła pozyskania środków zew. jakie były, 
powiat składał wnioski i liczył na ich realizację np. z Rządowego Funduszu Rozwoju 
Dróg wychodzili na liście na początku listy czyli województwo oceniło ich pozytywnie a 
kancelaria Rady Ministrów oceniła na przedostatnie miejsce na liście rezerwowej. Nie 
było tam oceny merytorycznej była ocena polityczna i tutaj trudno kogoś winić. Powiat 
radzyński się rozwija lubartowski również, widzą to i dostrzegają i boli ich  to jako 
członków zarządu, że ich starania są niedostrzegane gdzieś z pozycji premiera czy 
kancelarii Rady Ministrów a merytorycznie zarzutów nie było wobec nich.  Potrzeby są 
potężne i coraz większe i tutaj mówienie, że chcą za dużo w stosunku do innych 
świadczy o tym, że inni dostają a oni są pomijani a potrzeby z roku na rok wzrastają. 
Natomiast co do budżetu nie widzę zaniedbań ze strony zarządu czy ze strony 
pracowników starostwa, że ten budżet jest źle skonstruowany on po prostu jest 
skrojony na miarę naszych możliwości to co możemy i to co dostajemy.  
 
Radny J. Sawiuk zapytał ile procent podwyżki dostali pracownicy. 
 
Starosta wyjaśnił, że pracownicy dostali około 10% podwyżki.  
 
Głos zabrał W. Czarnacki mówiąc, że odnosi takie wrażenie, że tak naprawdę ta 
sprawczość polityczna radnych PIS nie jest żadna, radni od jakiegoś czasu powtarzają 
ciągle te same hasła, wszyscy doskonale wiedzą dlaczego tych pieniędzy w budżecie 
nie ma, dlaczego, tych projektów powiat nie dostaje, to jest  powszechnie znana 
prawda poza tym te rozstrzygnięcia dot.  wynagrodzeń w samorządach i nie tylko, to 
przecież nie rada powiatu to wprowadziła, więc  jeśli sięgniemy do innych adekwatnych 
samorządów chociażby do sejmiku województwa to tam państwo zobaczycie ile 
procent wzrosły wynagrodzenia. 
 
Radna K. Jaśkiewicz odnosząc się do wypowiedzi radnego zwróciła uwagę, że każdy 
samorządowiec, któremu się proponuje podwyżkę może powiedzieć nie dziękuję, bo 
w jej przypadku zdarzało się to wielokrotnie. Patrząc na ostatnie posunięcia wydatków 
na utrzymanie samorządu, uważała, że jest to obrzydliwy skok na kasę, przytoczyła, 
że w gm. Sosnowica najpierw mieszkańcom podniesiono podatki a następnie radni 
podnieśli sobie diety. Następnie zapytała o paragraf rodziny zastępcze, z czego wynika 
różnica kwoty zaplanowanej na rok 2022 - 216 tys. zł  bo w 2021 r. była to kwota 205 
tys. zł ? Radna podziękowała Staroście za uzdrowienie relacji między rodziną 
zastępczą zawodową, obecnie Rodzinnym Domem Dziecka a PCPR w Parczewie.  
 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że kwota wynika z wniosku, który złożyła Pani Kierownik 
PCPR w Parczewie.  
 
Starosta dodał, że powstanie Domu Dziecka spowodowało duże oszczędności, myśli 
on o rozwoju tego domu, są potrzeby, które rodzina zgłasza, wolałby on wesprzeć ten 
dom niż finansując straż bo w straży potrzeby są zdecydowanie mniejsze. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
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15.6.  

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Samanta Lamczyk - Kaczorek odczytała projekt 
uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022 (zał. nr 17). Pytań co do treści 
uchwały nie było.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie uchwały budżetowej 
na rok 2022.  
 
W wyniku głosowania uchwała nr XXIX/184/2021 z dnia 28 grudnia 2021 r.  w sprawie 
uchwały budżetowej na rok 2022 została podjęta.  

Wyniki głosowania 

 

GŁOSÓW OGÓŁEM: 15 ZA: 9 PRZECIW: 6 WSTRZYMAŁO SIĘ: 0  

Lp. Imię i Nazwisko  Za Przec. Wstrz. 

1. Byra Wiesław 
 

X 
 

2. Czarnacki Wiesław X 
  

3. Czech Sławomir X 
  

4. Denejko Piotr X 
  

5. Jaśkiewicz Krystyna 
 

X 
 

6. Jaszczuk Artur X 
  

7. Jaszczuk Kazimierz X 
  

8. 
Lamczyk-Kaczorek 
Samanta 

X 
  

9. Makarewicz Jan X 
  

10. Makówka Artur 
 

X 
 

11. Sawiuk Janusz 
 

X 
 

12. Szewczyk Aneta X 
  

13. Turowski Andrzej 
 

X 
 

14. Wróblewski Adam 
 

X 
 

15. Zieliński Janusz X 
  

 

 
Starosta w imieniu Zarządu Powiatu podziękował radnym za przyjęcie uchwały, jest to 
dosyć problematyczny budżet ale realny do wykonania. 
 
 

 
Ad. 16. Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
 
Radny A. Turowski zadał pytanie odnośnie swojej ostatniej interpelacji w sprawie 
ograniczenia prędkości do 30 km/h na drodze Parczew-Siemień, otrzymał odpowiedź, 



PROTOKÓŁ NR XXIX/2021 z sesji Rady Powiatu w Parczewie w dniu 28 grudnia 2021 r. 

 

że postawienie znaku ograniczającego prędkość jest bezpodstawne z uwagi na to, że 
z obserwacji natężenia ruchu wynika, że ilość samochodów ciężarowych jest 
niewielka. W związku  z tym czy ktoś faktycznie przeliczył te natężenie ruchu ? 
 
 
Starosta poinformował, że nie mogą wprowadzać swoich rozwiązań bez 
zabezpieczenia prawnego i próbować pomysłów mieszkańców czy radnych. Pomysł 
jest by wprowadzić przewóz tranzytowy przez gminę tj. przez dr. wojewódzką 815, na 
podstawie listów przewozowych policja będzie mogła to weryfikować, pomysł ten 
stworzył certyfikowany audytor bezpieczeństwa ruchu drogowego i w celu 
wprowadzenia takiego rozwiązania należy przygotować nowy projekt organizacji ruchu 
i uzyskać wszystkie wymagane uzgodnienia. W ocenie audytora ograniczenie 
prędkości będzie stanowiło zagrożenie bezpieczeństwa ruchu drogowego, ponieważ 
jadące ciężarówki będą wyprzedzać samochody osobowe.   
 
Radna K. Jaśkiewicz zapytała czy powiat zamierza utworzyć szkołę specjalną dla 
dzieci niepełnosprawnych ? 
 
Strosta poinformował, że odbył spotkanie z Wójtem gm. Milanów, Kuratorem Oświaty, 
Stowarzyszeniem i Fundacją. Stowarzyszenie rozważa przejęcie szkoły w Kostrach 
jak i również Fundacja Victor ma co do tej placówki swoje plany związane z otwarciem 
szkoły dla dzieci z niepełnosprawnościami. Ostatecznie spotkanie nie zakończyło się 
konkretną decyzją. Stowarzyszanie i Fundacja mają jeszcze wspólnie na ten temat 
rozmawiać.  
  
Ad. 17. Informacje przewodniczącego rady dotyczące zgłaszanych 

interpelacji i zapytań między sesjami oraz informacja o korespondencji 
skierowanej do rady. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że: 
1) dnia 9 grudnia wpłynęło pismo Instytutu Dziedzictwa Historycznego Ziemi 

Siemieńskiej  w sprawie współpracy. 
2) wpłynęły pisma dot. funkcjonowania oddziałów w SPZOZ w Parczewie, były 

one przedmiotem obrad komisji.  
3) dnia 21 grudnia wpłynął wniosek Radnych Klubu PIS i Ziemia Parczewska 

w sprawie akcji Murem Za Polskim Mundurem.  
 

Ad. 18. Zamknięcie sesji. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Janusz Zieliński 
podziękował obecnym i zamknął obrady XXIX  sesji Rady Powiatu w Parczewie.  
 
Zamknięcie obrad nastąpiło o godz. 1233. 
 
Protokolant                                                                    
/-/Marta Saweczko                                                                     
 

Przewodniczący Rady Powiatu  
            /-/Janusz Zieliński 


